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С Ъ В Е Т   З А   Е Л Е К Т Р О Н Н И   М Е Д И И 

 

П Р О Т О К О Л 

 

№ 15 

 

от редовно заседание, състояло се на 16.04.2019 г.  

 

ПРИСЪСТВАТ: Бетина Жотева, Иво Атанасов, Ивелина Димитрова, Розита Еленова, 

София Владимирова – председател.  

 

Начало на заседанието 11:00 ч., водено от София Владимирова – председател на СЕМ. 

Съставил протокола – Вера Данаилова 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

1. Проект на Споразумение между Съвет за електронни медии и Централна избирателна 

комисия, съгласно чл. 57, ал. 1, т. 24 от Изборния кодекс, във връзка с чл. 32, ал. 1, т. 22 

от Закона за радиото и телевизията. 

Вносител: София Владимирова. 

 

2. Доклад на Дирекция «Специализирана администрация – НЛРПР» относно методика 

за провеждане на мониторинг по време на предизборната кампания за Европейски 

парламент 2019 г.  

Вносител: София Владимирова. 

Докладва: Анета Милкова. 

 

3. Доклад на Дирекция „Специализирана администрация – НЛРПР“ относно:  

а) заявление от Сдружение „Скай Вижън Мултимедия” за регистрация на аудио-

визуална услуга (“LTV България”) по реда на 125а, ал. 1 от Закона за радиото и 

телевизията. 

б) уведомително писмо от „Код Фешън Интернешънъл“ ООД. 

Вносител: Анета Милкова. 

Докладва: Райна Радоева. 

 

4. Доклад на Дирекция «Специализирана администрация – НЛРПР» по 

административнонаказателно производство АУАН № НД-01-8/2019 г.  

Вносител: Анета Милкова. 

Докладва: Владимир Павлов. 

 

5. Доклад на Дирекция „Обща администрация“ за постъпили уведомителни писма, на 

основание чл. 8, ал. 4  от Тарифа за таксите за радио- и телевизионна дейност.  

Вносител: Емилия Станева.  

Докладва: Райна Радоева. 

 

Разни 

Информации: 

- Доклад от старши инспектор Мария Петкова за осъществено наблюдение на 

„Новините” в 23.00 на 03.04.209 г., излъчени по програма „Нова Телевизия” (по 

докладна на член на СЕМ – г-жа Розита Еленова). 
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- Доклад от Мария Белчева относно преглед и приложение на наличните инструменти 

за провеждане на мониторинг по време на избори от държавите-членки на ЕРГА. 

- Покана от Софийски форум за сигурност  за участие в инициатива „Заедно срещу 

дезинформацията”. 

 

София Владимирова откри заседанието и подложи на обсъждане дневния ред.  

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: приема дневния ред. 

 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА: Проект на Споразумение между Съвет за електронни медии и 

Централна избирателна комисия, съгласно чл. 57, ал. 1, т. 24 от Изборния кодекс, във 

връзка с чл. 32, ал. 1, т. 22 от Закона за радиото и телевизията, което предстои да бъде 

подписано между Съвета за електронни медии и Централната избирателна комисия. 

(Приложение 1) 

 

София Владимирова обясни, че съветниците са запознати с проекта за споразумение, 

и че от Централната избирателна комисия нямат забележки.   

Ивелина Димитрова: Ние имахме възможност да го обсъдим много детайлно в 

работен порядък преди днешното заседание и аз мисля, че е напълно изчерпателно и 

гарантира един добър мониторинг по време на предизборната кампания. 
Иво Атанасов: Също смятам, че е едно нормално споразумение, каквито сме имали и 

преди, и сигурно ще имате и в бъдеще. С някои колеги го обсъдихме. С г-жа Милкова, като 

бяхме в Пловдив, успяхме да поговорим, така че го приемам. 

София Владимирова подложи на гласуване проекта на споразумението. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: Приема Проект на Споразумение между Съвет за 

електронни медии и Централна избирателна комисия, което да бъде подписано между 

СЕМ и ЦИК. На 17.04.2019 г. На страницата на Съвета да се публикува съобщение 

(призив) до медиите за спазване на професионалните стандарти при отразяване на 

предизборната кампания.  

 

ПО ТОЧКА ВТОРА: Доклад на Дирекция «Специализирана администрация – 

НЛРПР» относно методика за провеждане на мониторинг по време на предизборната 

кампания за Европейски парламент 2019 г.  

Вносител: София Владимирова. 

Докладва: Анета Милкова. 

 

София Владимирова обяви разглеждането на следващата точка - доклада по 

параметрите на наблюдението и даде думата на г-жа Милкова да го представи 

накратко. 

Анета Милкова: Наистина ще бъда кратка, защото членовете на Съвета имаха 

възможност да се запознаят с доклада преди заседанието. Предизборният мониторинг, 

който специализирана администрация планира, ще бъде в периода 26 април - 26 май 

включително. (Приложение 2) 

 

София Владимирова подложи на обсъждане и коментари доклада по методиката за 

провеждане на мониторинг по време на предизборната кампания за Европейски 

парламент 2019 г. 
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Иво Атанасов: Нямам коментари, приемам доклада. 

Ивелина Димитрова: Аз също го приемем. Имаше срещи с регионалните центрове, 

създадена е добра организация. 

София Владимирова предложи, ако съветниците са съгласни с така предложените 

параметри на наблюдението, да гласуват и отбеляза, че ако в хода на кампанията 

възникне  необходимост от допълнителни  наблюдения, ще бъде създадена нужната 

организация. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: Приема Методика за провеждане на мониторинг по 

време на предизборната кампания за Европейски парламент 2019 г., съгласно 

предложения проект. 

 

 

ПО ТОЧКА ТРЕТА: Доклад на Дирекция „Специализирана администрация – НЛРПР“ 

относно:  

а) заявление от Сдружение „Скай Вижън Мултимедия” за регистрация на аудио-

визуална услуга (“LTV България”) по реда на 125а, ал. 1 от Закона за радиото и 

телевизията. 

Старши инспектор Райна Радоева представи доклада. (Приложение 3а) 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: на основание чл.125а, ал. 3, във връзка с чл. 112, ал. 2 

от ЗРТ, да се даде 7-дневен срок на Сдружение „Скай Вижън Мултимедия”  да отстрани 

констатираните пропуски и недостатъци. 

Да се изпрати запитване до дирекция „Вероизповедания” към МС за становище по 

казуса. 

 

б) уведомително писмо от „Код Фешън Интернешънъл“ ООД. 

Старши инспектор Райна Радоева представи доклада.  (Приложение 3б) 

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: изменя регистрацията на „Код Фешън Интернешънъл“ 

ООД за доставяне на аудио-визуална медийна услуга с наименование „ФЕШЪН 

ЛАЙФ/FASHION LIFE”, разпространявана чрез кабелни и спътникови електронни 

съобщителни мрежи на територията на Р България, както следва: 

Началната дата на разпространение се променя от 29.03.2019 г. на 30.04.2019 г. 

На доставчика да се издаде ново удостоверение за регистрация, отразяващо промяната. 

На основание чл. 10 от ТТРТД, „Код Фешън Интернешънъл“ ООД дължи заплащане на 

такса в размер на 150 (сто и петдесет) лв. 
  

ПО ТОЧКА ЧЕТВЪРТА: Доклад на Дирекция «Специализирана администрация – 

НЛРПР» по административнонаказателно производство АУАН № НД-01-8/2019 г.  

 

Юрисконсулт Владимир Павлов представи доклада. (Приложение 4) 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за” и 1 (един) глас „въздържал се” (Розита Еленова): 

Възлага на председателя на СЕМ да издаде наказателно постановление на „Нова 

Броудкастинг груп” АД за нарушение на  чл. 17, ал. 2 от ЗРТ, във връзка с т. 26.3. от 
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Критериите по чл. 32, ал. 5 от ЗРТ. Размерът на санкцията да бъде определен към 

минимума. 

Ивелина Димитрова: А може ли да чуем мотивите, г-жо Еленова?  

Розита Еленова: Разбира се, г-жо Димитрова, вие често  гласувате без мотиви, 

направило ми е впечатление във вашата работа. 

Ивелина Димитрова: Кога? Ако съм била против съм ги казвала винаги. 

Розита Еленова: Аз не съм против, аз се въздържам, когато се въздържаш означава, че 

се колебаеш.  

 

ПО ТОЧКА ПЕТА: Доклад на Дирекция „Обща администрация“ за постъпили 

уведомителни писма на основание чл. 8, ал. 4  от Тарифа за таксите за радио- и 

телевизионна дейност.  

 

Старши инспектор Райна Радоева представи Доклад на Дирекция „Обща 

администрация“ за постъпили уведомителни писма на основание чл. 8, ал. 4  от Тарифа 

за таксите за радио- и телевизионна дейност. (Приложение 5) 

София Владимирова обясни, че както всяка година Съветът за електронни медии 

приема постъпили уведомителни писма на основание чл. 8, ал. 4  от Тарифа за таксите 

за радио- и телевизионна дейност за информация. 

СЕМ прие Доклад на Дирекция „Обща администрация“ за постъпили 

уведомителни писма на основание чл. 8, ал. 4  от Тарифа за таксите за радио- и 

телевизионна дейност за информация. 
 

ПО ТОЧКА РАЗНИ:  
 

Обсъждане участието на представители на СЕМ на 49-тата среща на ЕПРА в Сараево. 

 

София Владимирова подложи на обсъждане участието на представители на СЕМ на 

предстоящата среща на ЕПРА. Обясни, че тъй като никой от съветниците не е изявил 

желание да вземе участие в срещата, е получила предложение от г-жа Милкова и г-жа 

Станева, които предлагат за участие в Сараево да бъде командирована Мария Белчева. 

Ако съветниците са съгласни, предлага да се възложи на Мария Белчева да подготви 

доклад, който да изнесе в Сараево.  

Розита Еленова: На каква тема ще бъде доклада?  

София Владимирова предложи г-жа Белчева заедно с г-жа Милкова да обсъдят трите 

работни групи и да решат в коя е най-удачно СЕМ да се включи. Да пратят имейл до 

съветниците с предложение за темата на доклада. 

Розита Еленова: Безпрецедентен случай - на ЕПРА няма да присъства член на Съвета 

за електронни медии. А на такъв висок форум трябва да се изпращат експерти, в случая 

това са г-жа Милкова и г-жа Станева. Аз винаги изразявам желание за участие на този 

важен професионален форум. В случая не изразих, заради упрек от съветник, че 

„харча” за професионални участия.  

София Владимирова попита дали г-жа Еленова има желание да отиде на срещата на  

ЕПРА в Сараево, защото Съветът за електронни медии все още не е взел решение. 

Ивелина Димитрова: Да, мисля, че и финансовият ресурс не е проблем, при желание. 

Анета Милкова: Искам да взема отношение по тази точка,  която обсъждахме. За мен 

беше изключително важно наистина да пътува член на СЕМ и ако има такъв, който 

може да пътува, така ще бъде най-добре заедно с г-жа Белчева, която като експерт, 

според мен тя задължително трябва да участва. Нямаме друг човек, който на този етап 

да е участвал в международни срещи, иначе щях да го предложа. 
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Ивелина Димитрова: Ние останалите съветници по обективни причини няма как да 

участваме. Така че, ако няма възможност от Съвета, нека да отиде експерт от 

администрацията. 

Анета Милкова: Аз казвам, че е важна срещата и българското участие е важно и не 

виждам защо трябва да пропускаме тази възможност, а за финансовите причини, това 

вие ще го прецените. 

Розита Еленова: Г-жа Владимирова, дали бих могла да завърша изказването си, няма 

проблем, аз съм изчаквала и друг път.  

София Владимирова предостави думата на г-жа Еленова. 

Розита Еленова: Много ви благодаря, има възможност? 

София Владимирова: Разбира се.  

Розита Еленова: Дали проследихте цялото ми изказване, защото моментът е напрегнат 

- съобщават, че има заседнали в асансьора, да прекъснем? 

София Владимирова: Не виждам такава нужда.  

Розита Еленова: …..защото има заседнали хора в асансьора? 

София Владимирова: Александър Цолов предприе необходимите мерки. 

Розита Еленова: Добре, ако сте се вслушали в изказването ми и сте разбрали неговия 

смисъл, не би трябвало да ми задавате този въпрос. Помислих, че сте разсеяна покрай 

асансьора. 

София Владимирова обясни, че не е разсеяна, а е факт, че е имало имейл до 

съветниците с покана да заявят своето желание за участие във форума на ЕПРА. 

Розита Еленова: Вие си спомняте, че аз получих упрек от завеждащия 

международната дейност, че „харча”, с което по някакъв начин бе спряна моята 

инициатива за участия. А какъв е финансовият ресурс, който се влага в човек от 

администрацията, който не е експерт и ползва дълги неплатени отпуски. За нас е важно 

да залагаме на хора, които са експерти, с отношение по темите, които ще се разискват 

на тези форуми. Разбирам, че вече няма проблем с финансовите ресурси и то от 

членовете. Благодаря за вниманието. 

София Владимирова припомни, че доколкото са обсъждали вече възможността да 

пътуват двама човека, има такава възможност. Но съветниците знаят, съществува  

притеснение откъм финансов ресурс, който не е увеличен по отношение на 

командировките. На първо място командировката за ЕПРА е предложена на 

съветниците на едно, на второ заседание. Изпратен им е и имейл. Тъй като всички 

съветници по някакви причини нямат възможност да пътуват тя е помолила г-жа 

Жотева, г-жа Милкова и г-жа Станева да обсъдят възможността да отиде човек от 

администрацията. Предложението на г-жа Милкова и на г-жа Станева е за г-жа Белчева 

и затова го представя на съветниците по време на съвет.  

Розита Еленова: Има хора, които работят дълго време в Съвета, те може би проявяват 

отношение. След като съветниците абдикират, чрез липса на интерес. Аз лично се 

въздържах заради упрека. Ако ние работим на този елементарен принцип, че се „харчат 

пари”, тогава да се помисли, защо се влага ресурс само в един служител. Г-жо Милкова, 

имате около двадесет служители и владеенето на езика е важен аспект, който вие да 

вземете под внимание и мисля, че бихте могла да прецизирате.  

Анета Милкова: Ако ми позволите в никакъв случай не бих искала да 

противопоставям членовете на Съвета на хората от администрацията. Аз самата в 

качеството си на експерт на Националния съвет за телевизия и радио присъствах на 

първата среща, на която България беше приета за член на ЕПРА. Смятам че по-важно 

от всичко е да има участие на членове на Съвета, но те ако не са в състояние и нямат 

възможност да направят това не бива да нямаме присъствие на тези срещи. Плащаме 

едни огромни такси за членство и не би трябвало да не се възползваме от правото да 
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участваме в годишните срещи от тази гледна точка, а иначе що се отнася до останалите 

хора аз на чисто формално основание си позволявам да кажа, че експерт по 

международна дейност е г-жа Белчева само и всички останали са на други позиции. 

Ангажиментите на другите в продължение на два месеца откакто съм тук виждам в 

какви посоки са и за съжаление не мисля, че има някой, който в този момент е в 

състояние да участва в срещи. Не се познават европейските изисквания, не се познават 

европейските практики, със съжаление го констатирам. 

Розита Еленова: Аз се сещам за едно име - Диляна Кирковска.  

Анета Милкова:  Да.  Аз съм сигурна, че вие ако помислите ще се сетите за още 

имена. Диляна е един от двамата общо експерти на по-висша позиция, но те са 

изключително недостатъчни. 

Розита Еленова: Препоръчвам  прецизиране, разбира се каквото решите с г-жа 

председателката. 

София Владимирова не смята, че е абдикирала. В края на май ще тече конкурс за 

генерален директор на БНР. Всеки от съветниците може да си прецени дали да пътува 

или не. Освен това всички знаят, че предимно на срещите на ЕПРА участват експерти 

от другите регулатори. Така че няма никаква пречка. 

Розита Еленова: Не е така, моля ви не правете внушения. Случаят е безпрецедентен 

поради абдикиране на съветниците.  

София Владимирова не споделя, че има някакво абдикиране. 

Розита Еленова: Продължете нататък, не е необходимо да обсъждате думите ми. 

София Владимирова направи предложение за Сараево да замине г-жа Белчева, след 

като това предложение е било направено до нея от г-жа Милкова и от г-жа Станева. 

Розита Еленова: Аз изказах препоръката си.  

Анета Милкова: Аз поемам ангажимента да помисля много за следващото си 

предложение, но предвид огромното закъснение, с което се движим, преди две седмици 

трябваше да посочим имената на хората, за да се запазят самолетните билети, защото  

наистина дестинацията е малко сложна и твърде скъпа. Затова моля да приемете това 

предложение на този етап и всяко следващо ще прецизирам по указанията на г-жа 

Еленова.  

София Владимирова подложи на гласуване г-жа Белчева да замине за Сараево за 

участие в срещата на ЕПРА.  

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за” и 1 (един) глас „въздържал се” (Розита 

Еленова): Командирова в Сараево за периода от 29.05 до 01.06.2019 г. вкл. Мария 

Белчева – старши експерт, с три нощувки. Всички разходи за командировката са за 

сметка на СЕМ, с изключение на такса за участие, която ще бъде заплатена от 

приемащата страна. 

 

Розита Еленова: А каква е причината действия в администрацията да се движат със 

закъснение. Има ли такава? Натоварена администрацията? 

София Владимирова потвърди, че администрацията е натоварена, но по отношение на 

ЕПРА доста дълго е чакала съветниците да изразят своето желание да участват. 

Въпросът е бил поставен за обсъждане на две заседания.  

Розита Еленова: А защо да се чакат съветниците? Те изпълняват своите задължения в 

срок, който  да се спазва. Не може съветниците да бъдат обвинявани за срок. Вие 

поставяте срок - съветникът го спазва. Аз не виждам съветниците да не спазват 

срокове. 
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София Владимирова обясни, че след като не е получила отговори на имейла, сега  го 

поставя на обсъждане, за да се вземе решение по протокол.   

Розита Еленова: Т. е.  причината за забавянето не е в съветниците. 

Иво Атанасов: Не приключихме ли точката вече?  

Розита Еленова: Помагате ли, г-н Атанасов.  

Иво Атанасов: Някаква забрана ли нарушавам, нали гласувахме и точката приключи.  

 

 

 

ИНФОРМАЦИИ 

 

- Доклад от старши инспектор Мария Петкова за осъществено наблюдение на 

„Новините” в 23.00 на 03.04.209 г., излъчени по програма „Нова Телевизия” (по 

докладна на член на СЕМ – г-жа Розита Еленова). 

 

София Владимирова обясни, че доклада е за осъществено наблюдение на „Новините” 

в 23.00 на 03.04.209 г., излъчени по програма „Нова Телевизия” по сигнал на член на 

СЕМ – г-жа Розита Еленова и се възползва от възможността да информира, че се прави 

наблюдение на ситуацията и отразяването й в град Габрово от деня, в който е 

започнала. На този етап няма открити нарушения на ЗРТ. Мониторингът продължава, 

тъй като ситуацията е динамична и се развива. Ако има установени проблемни зони ще 

бъде подготвен доклад за следващото заседание. На този етап експертите казват, че 

много внимателно се отразяват събитията в Габрово.  

 

Старши инспектор Мария Петкова представи доклада. (Приложение 6а)  

 

София Владимирова благодари на г-жа Петкова и даде думата на г-жа Еленова?  

Розита Еленова: Удовлетворена съм от наблюдението. Последните месеци 

пропуснахме „случая с Кобрата”, този случай с трагедията на семейството, случаят в 

Габрово. От доклада разбирам, че има проблем, който препраща към етичния кодекс, 

но в ЗРТ има конкретни текстове – чл.10, 16, 17. Не е необходимо да се прави тази 

препратка към етичния кодекс. В тази емисия и бях сезирала, има наличието на 

търговско лого, за което тук не се съобщава. Имаме чл.75 в ЗРТ, затова ще си позволя 

оценката, която да дам  е - непрофесионално свършена работата. Благодаря.  

Анета Милкова: Ще взема отношение, защото когато е поръчан мониторинга от член 

на съвета за мен е много важно да сме прецизни. Гледала съм емисията. Логото, за 

което говори г-жа Еленова, е в новината, която е за протестите срещу АРТЕКС и 

строителството. Тя нашумя напоследък с така наречения скандал „апартаментгейт”. 

Фирма АРТЕКС е представена като втората задължително професионално гледна точка 

от журналистическа гледна точка. Казвате елементарни стандарти, но една емисия не 

може да представи единствено протестите срещу фирма АРТЕКС и да не представи 

нейната позиция.Търговското лого не е новина. В рамките на новини много пъти са 

били излъчвани търговски знаци. 

Розита Еленова: И са били санкционирани от СЕМ. 

Анета Милкова: Разбира се, защото става дума за новина.  

Розита Еленова: Плаша се от това, което казвате.  

Анета Милкова: Не знам дали има такава практика да се санкционира когато се 

поднася новина.  

Розита Еленова: Има закон. 

Анета Милкова: Моето категорично експертно мнение е, че няма нарушение на ЗРТ. 
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София Владимирова предложи юристите да проверят.  

Анета Милкова: Аз видях въпросния материал. Подозирам, че за него ставаше дума, 

коментирахме го и с колежката. 

Доротея Петрова: изчетена и показана е позицията на АРТЕКС, която е във формата 

на писмо, вижда се и фирмата АРТЕКС.  

Розита Еленова За да бъде прочетено нещо трябва ли да има търговско лого?  

Анета Милкова: Така са намерили за необходимо да представят позицията на 

АРТЕКС. 

Розита Еленова: Много интересно тълкувание.  

София Владимирова не мисли, че би следвало да е проблем.  

Анета Милкова: Аз предлагам юристите в СЕМ да се произнесат по конкретния казус. 

За мен това не е нещо, което за пръв път се случва от гледна точка на 

журналистическите стандарти. Това е практика и по-скоро нарушаваме журналистите 

да работят спокойно. Когато им забраняваме да споменават конкретни имена на фирми, 

които извършват злоупотреби на пазара. Това са много чести примери в които се 

цензурират медиите, защото имат уплах, че ще бъдат санкционирани. Това не са 

европейски практики. В България това нещо ако се прилага по този начин би ощетило 

зрителя, а ние в крайна сметка работим в полза на аудиторията, която трябва да бъде 

осведомена. Някъде се е случило така че например е имало храни, които са били с 

изтекъл срок на годност или е имало нещо, с което е причинена някаква вреда. Вредни 

играчки, дрехи и т.н. В момента обаче в който медията се самоцензурира от страх, че 

ще бъде санкционирана, тя лишава потребителя, своята аудитория от правото да знае.  

Розита Еленова: Говорим само при споменаване!  

София Владимирова припомни, че г-жа Станева се връща утре на работа и предложи 

да погледне въпросната емисия и да реши дали да се прецизира доклада, който г-жа 

Петкова представи. Попита колегите си, по отношение на първата част на доклада, дали 

са съгласни да се изпрати писмо до Съвета по журналистическа етика.  

Розита Еленова: Аз се въздържам.  

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за” и 1 (един) глас „въздържал се” (Розита Еленова): 

Приема доклада. Юристите да се произнесат по казуса с излъченото лого в репортажа за 

протеста. Да се сезира Националният съвет по журналистическа етика за произнасяне по 

компетентност. 

 

Розита Еленова: Моите наблюдения и притеснения, че Съветът по журналистическа 

етика не функционира. Последното негово решение е от м. април миналата година. 

Вижда се на сайта.  

Анета Милкова: Тъй като разговарях с колеги в дирекцията, които казват, че когато се 

пращат обичайно по компетентност към този съвет наши писма не получаваме 

отговори в продължение на месеци. Аз просто обръщам внимание на членовете на 

съвета да са наясно, че има проблем в комуникацията с този орган и да предприемем 

някаква стъпка в посока на това да установим комуникация, да се опитаме да работим 

съвместно. 

София Владимирова предложи да се установи контакт с Националният съвет по 

журналистическа етика и да се организира среща.  

Иво Атанасов: Само да припомня, че в тази зала преди време гостува г-жа Симона 

Велева от Софийския университет по темата как да отразяваме новини, свързани с 

търговски марки. Тогава доста подробно дискутирахме и ако някой се интересува, мога 
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да му пратя линк. Този анализ е на страницата на Асоциацията на европейските 

журналисти в България.  

 

- Доклад от Мария Белчева относно преглед и приложение на наличните 

инструменти за провеждане на мониторинг по време на избори от държавите-

членки на ЕРГА.   

 

София Владимирова обясни, че по искане на г-жа Милкова, предоставя доклад  за 

провеждане на мониторинг по време на избори, с който съветниците вече са запознати. 

Розита Еленова: Доклади по международната дейност идват със закъснение и не се 

включват в дневния ред и много често са устни, ще помоля за по-добра организация.  

София Владимирова  не знае дали винаги е било така, но този доклад до последно се е 

подготвял и е искала съветниците да го имат за информация. Смята, че това е една 

полезна информация.  

Розита Еленова: Като се върнем, се вижда.  

Ивелина Димитрова: Да, полезна е тази информация. Докладът е много интересен и 

всъщност ни показва, че и при нас се застъпват същите основни важни принципи при 

отразяване на предизборни кампании, на кандидати.  

 

СЕМ прие за информация Доклад от Мария Белчева относно преглед и 

приложение на наличните инструменти за провеждане на мониторинг по време на 

избори от държавите-членки на ЕРГА за информация. 
 

 

- Покана от Софийски форум за сигурност за участие в инициатива „Заедно срещу 

дезинформацията”. 

 

София Владимирова предложи за информация покана от Софийски форум за 

сигурност за участие в инициатива „Заедно срещу дезинформацията”. 

Помолила е г-жа Милкова за предложение дали СЕМ да се присъедини и й дава думата. 

Притеснява се само от факта, че не са успели да се свържат с организаторите на тази 

инициатива. 

Иво Атанасов: Някой познава ли ги?  

Анета Милкова: По молба на председателката потърсих лицето за контакти, дадено в  

поканата до Съвета да се присъедини към тази инициатива, но нямах възможност да се 

свържа с този човек. Не го познавам, за съжаление и името не ми говори нищо. Това е 

инициатива свързана с дезинформацията и по какъв начин всички медии трябва да се 

съобразяват с тези практики. Напоследък са много организациите, които организират 

форуми, на които да се разискват тези теми и не мисля, че СЕМ на този етап би 

трябвало да участва като авторитет институционален в подкрепа на тази дейност. Това 

трябва да оставим вероятно на операторите и на медиите, нека те да се занимават с 

него, по-скоро, отколкото Съвета за електронни медии. Той все пак се явява под 

формата на регулатор на тези медии, а не толкова на реално действащо лице.  

София Владимирова обясни, че в поканата се казва, че включилите се организации 

прилагат своите правила и политики за борба с дезинформацията и фалшивите новини 

и информират обществото за риска от тях.  

Анета Милкова: Нормално е, това е тема, но тя е тема за операторите, за медиите, за 

социалните медии и тяхната регулация, която все още не е в обхвата на регулация на 

СЕМ. Това не е тама за регулатор в настоящия момент. Ние за сведение бихме могли да 
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участваме и да имаме отношение по тази тема, но конституционално да се включва 

съвета мисля, че не е подходящо.  

Ивелина Димитрова: Те според мен са ни призовали, за да подкрепи СЕМ 

инициативата като една добра инициатива. Важна е и  в контекста на изборите. 

Виждам, че те ще  създадат специален сайт на който ще има информация, ще се дават 

примери за фалшиви новини, обучителни материали. Това стои като една  отворена 

информационна мрежа, което е много добре. Аз мисля, че може да подкрепим самата 

дейност като добра инициатива.  

София Владимирова счита, че на този етап е проблем, че няма връзка с тях. 

Анета Милкова: Аз открих на сайта им много бегла информация, може би защото сега 

стартира и бих препоръчала, ако вие имате желание да подкрепите институционално 

тази инициатива, да изчакате да съберем информация за тези, които ще участват като 

партньори. Би било несериозно ако нямаме информация да предприемем действия, без 

да знаем кои организации ще застанат зад тази инициатива. Иначе темата е много 

актуална и нямам нищо против да имаме обсъждане по нея. 

Иво Атанасов: Всеки вече се бори с дезинформацията.    

Анета Милкова: Но от гледна точка на регулатора ние сме последните, които в 

момента се занимават с темата за дезинформацията. Това не е тама, която ние можем да 

констатираме, да установим по някакъв начин, това са неща малко встрани от нас. 

Ивелина Димитрова: Да, доставчиците всъщност носят отговорността за 

съдържанието, което предоставят като фактология. 

Анета Милкова: Най-голям проблем са дезинформациите по същество на тези всички 

форуми, както се казва  в он лайн средата, всичко което е социални мрежи и всичко 

това,  което се разпространява по платформите за видеосподеляне и т.н. Традиционните 

медии, които ние регулираме са най-малко засегнати. Те са засегнати, но не в такава 

степен, т.е. те не представляват проблем от тази гледна точка за традиционните медии. 

Няма лошо да подкрепите тази инициатива само моля да ми дадете време да установим 

някакъв контакт и да видим кои са организациите, които ще се присъединят към това.  

Иво Атанасов: Да направим контакт и тогава ще решим. Все пак трябва да знаем какво 

подкрепяме.   

София Владимирова: добре колеги, продължаваме да издирваме организаторите на 

тази инициатива за да имаме по-пълна информация.  

 

Решение:  

СЕМ реши с 5 (пет) гласа “за”: 

Да се установи контакт със Софийски форум за сигурност  за участие в инициатива 

„Заедно срещу дезинформацията”. 

 

 

София Владимирова закри заседанието. 

  

 

 

Материали, приложени към Протокол № 15 

1. Дневен ред; 

2. Доклад от Анета Милкова Изх.№ РД-21 31-00-2/11.04.2019 г. 

3. Доклад от Анета Милкова Изх.№ РД-21 31-00-2/12.04.2019 г. 

4. Доклад от Райна Радоева Изх.№ НД-04-30-07-26/12.04.2019 г.  

5. Доклад от Владимир Павлов Изх.№ НД-05-94-00-374(18)/12.04.2019 г.  

6. Доклад от Райна Радоева Изх.№ НД-04-30-07-25/12.04.2019 г. 
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7. Доклад от Анета Милкова Изх.№ РД-19-30-02-13/12.04.2019 г.  

8. Доклад от Мария Белчева Изх.№ МД-08-30-11-16/15.04.2019 г.  

9. Писмо от Софийски форум за сигурност Вх.№ РД-23-21-00-21/05.04.2019 г.  

 

 

Бетина Жотева 

 

 

.............................. 

 

 

Иво Атанасов 

    

 

............................. 

 

 

Ивелина Димитрова 

 

 

.............................. 

 

 

Розита Еленова 

 

 

............................ 

 

София Владимирова – 

председател на СЕМ 

 

 

............................ 

     

 

 

 

 

Старши специалист: 

Вера Данаилова 

   

 

 

 

 

 

............................. 

     

 

 

 


